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هادي رضايي، س��رمربي تيم ملي واليبال نشس��ته با اشاره به 
حضور ۱۶بازيكن در اردوي تيم ملي واليبال نشس��ته مردان و 
وضعيت مرتضي مهرزاد و رمضان صالحي براي حضور در تركيب 
نهايي تيم اعزامي به پاراالمپيك پاريس گفت: »اين اردو تا هفتم 
ارديبهشت در تبريز ادامه دارد، سپس بعد از ۱۵روز استراحت 
اردوي بعدي ۲۰ارديبهشت در تهران برگزار مي شود و به مدت 
يك هفته ادامه خواهد داشت. مرتضي مهرزاد و رمضان صالحي 
به دليل آسيب ديدگي ای كه در ناحيه كتف داشتند، براي بررسي 
وضعيت سلامتي آنها به آكادمي سنجش معرفي خواهند شد كه 
بعد از انجام سنجش تكليف آنها از نظر سلامتي براي ادامه اردوها 

مشخص خواهد شد.«

وضعيت نامشخص مهرزاد

حسن يزداني مرد ۹مداله المپيك و جهان كشتي ايران، به دليل 
ادامه روند توانبخشي در اين مرحله از اردوي آزادكاران حضور 
نخواهد داشت. فدراسيون كشتي اعلام كرد حسن يزداني كه 
در مدت توانبخشي خود به دليل عمل جراحي كتف، تمرينات 
خود را با گرفتن برنامه و هماهنگي با كادر فني انجام مي داد، در 
اين اردو نيز به دليل كامل شدن روند فيزيوتراپي حضور نخواهد 
يافت و به صورت انفرادي تمرينات خود را پيگيري مي كند. بر 
اين اساس حسن يزداني در اردوي بعدي تيم ملي كشتي آزاد به 

جمع نفرات دعوتي اضافه خواهد شد.

يزداني به اردو نرفت

با گذش��ت بي��ش از دو س��ال از پاراالمپيك توكي��و و با وجود 
پيگيري هاي فراوان، مه��دي اولاد مدعي اس��ت هنوز پاداش 
قهرماني خود را از اداره كل ورزش و جوانان استان فارس دريافت 
نكرده اس��ت. قهرمان پاراالمپيك توكيو در رش��ته دووميداني 
مي گويد: »تا امروز چهار مدير در رأس اداره كل ورزش و جوانان 
استان فارس قرار گرفته اند و هر كسي كه مي آيد براي دريافت 
پاداش ب��ه او مراجعه مي كن��م، اما من را به مدي��ر بعدي پاس 
مي دهد. حتي س��ه ماه قبل از عيد با مدير كل ورزش و جوانان 
استان فارس در هتل المپيك جلسه داشتم و به من قول داد كه 
پاداش پاراالمپيك توكيو را بعد از عيد حتماً پرداخت خواهد كرد، 

اما متأسفانه تا امروز هيچ اقدامي صورت نگرفته است.«

»اولاد« همچنان به دنبال پاداش
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مترجم: شيوا نوروزي

شيوا  نوروزي

توپچي ها مسرور از تحقير چلسي
برد پرگل آرسنال برابر تيم همشهري، 
توپچي ها را به ص��در جزيره بازگرداند و 
آنها را يك بار ديگر ب��ه قهرماني اميدوار 
س��اخت. بعد از گل زودهنگام لئوناردو 
تروس��ارد، قرمزهاي لندن در نيمه دوم 
ديوان��ه وار ب��ه دروازه آبي ه��اي لندن 
تاختن��د. كاي هاورت��ز و ب��ن وايت هر 
 كدام با دبل كردن در ديدار عقب افتاده 
آرس��نال- چلس��ي، تيم ميكل آرتتا را 
صدرنش��ين انگليس كردند. توپچي ها 
به اس��تون ويلا باختند و از كورس مدعي��ان جام عق��ب ماندند. آنها 
همچنين در ج��دال با بايرن مونيخ ناكام بودن��د و فرصت ادامه حضور 
در ليگ قهرمانان را از دس��ت دادند. اما تحقير چلسي به آرسنال جان 
دوباره داده است. در جنگ قهرماني ليگ برتر، شاگردان آرتتا فعلًا با سه 
امتياز بيشتر از ليورپول و چهار امتياز بيشتر از من سيتي، 77امتيازي 
و صدرنشين هستند. در اين جنگ نتايج ديگر مدعيان هم مهم خواهد 
بود. زدن پنج گل به آبي ها براي آرتتا و تيمش موفقيت بزرگي محسوب 
مي شود. از يك س��و بحث قهرماني ليگ مطرح اس��ت و از سوي ديگر 
رقابت هميشگي با ديگر تيم لندني، به همين  خاطر است كه سرمربي 
آرسنال از اين باخت بيش از پيش خوشحال بود: »از اين برد، شانس هاي 
گلزني زياد و زدن پنج گل به چلس��ي بسيار خوش��حالم، علاوه  بر اين 
كلين شيت ما در جدال با چلسي ثبات و قدرت تيم مان را نشان داد. در 
نيمه دوم نظم تيمي مان افزايش يافت، در نتيجه موقعيت هاي بيشتري 
خلق و در محوطه جريمه نيز به خوبي چلسي را مهار كرديم. به بازيكنانم 
به خاطر پيروزي در دربي لندن و شادكردن دل هواداران تبريك گفتم 
و از تماشاي بازي آنها لذت بردم. ديگر بايد به فكر رويارويي با تاتنهام 
اسپرز باشيم. همه بازيكنان مي دانند هدف مان چيست و براي رسيدن 
به آن هيجان زده هستند، حتي بازيكناني كه خيلي فرصت بازي كردن 
در اين فصل را پيدا نكردند نيز عملكرد درخش��اني داشته اند و همين 
مسئله آرسنال را متحد كرده است. وظيفه من به عنوان سرمربي حفظ 
اين ش��رايط و روحيه مبارزه در بازيكنان اس��ت. از طرفي وظيفه دارم 
و تلاش مي كنم بازيكنان را به خودباوري قهرماني برس��انم. موفقيت 

سرمربي در بالابردن انگيزه ها بسيار مهم است.«

سرمربي تیم ملي آمد، مرادي مسئولیت جديد گرفت

رؤياي  المپيكي  پائز با  ايران
فهرست اوليه تيم ملي واليبال براي حضور در ليگ ملت ها پس از ورود 
مائوريسيو موتا پائز به كشورمان اعلام شد. سرمربي برزيلي- فرانسوي 
روز گذشته به تهران آمد و تمرينات شاگردانش را زيرنظر گرفت. كسب 

سهميه المپيك هدف اصلي تيم ملي در رويداد پيش رو است. 
۱۶ تيم برتر جهان رقابت هاي ليگ ملت ها را از اول خردادماه آغاز خواهند 
كرد و تيم كشورمان نيز در اولين گام )سوم خرداد( به مصاف صربستان 
خواهد رفت. طبق قانون هر كشور مي تواند 3۰نفر را معرفي كند و بر اين 
اس��اس نام ميلاد عبادي پور)كاپيتان(، مهدي جلوه، اميررضا س��رلك، 
عليرضا مصلح آبادي فراهاني، محمدرضا حضرت پور، پوريا حسين خانزاده، 
امين اسماعيل نژاد، صابر كاظمي، اميرحسين اسفنديار، علي رمضاني، 
جواد كريمي، علي اصغر مجرد، علي شفيعي، ميثم صالحي، محمدطاهر 
وادي، عليرضا عبدالحميدي، ش��هروز همايونفرمنش، آرمان صالحي، 
برديا س��عادت، محمد بربس��ت، محمد ولي زاده، اميرحسين صداقت، 
متين احمدي، مبين نصري، علي حق پرست، سيداميرحسين ساداتي، 
مرتضي شريفي، عرشيا به نژاد، مهدي رضايي و مهران توانا به فدراسيون 
جهاني اعلام شد. هر تيم طي هر هفته از مسابقات مي تواند از ۱8بازيكن 
معرفي شده در فهرست اوليه استفاده كند. همانطور كه انتظار مي رفت 
نام محمد موسوي، امير غفور، مهدي مرندي و محمد فلاح در فهرست 
تيم ملي ديده نمي شود و همچنين ايلشن داوودي پور، رضا رضايي، يوسف 

كاظمي و آرمين افشين فر نيز از جمع نفرات اعزامي خط خورده اند. 
      

سرمربي جديد تيم ملي در بدو ورود به ايران تأكيد كرد تمركز كامل روي 
كارش دارد. پائز به خوبي مي داند موفقيت در ليگ ملت ها و كسب سهميه 
در اين رقابت ها چقدر سخت است، با اين  حال در نخستين اظهارنظرش 
با اميدواري از تلاش خود و شاگردانش براي رسيدن به اين هدف گفت: 
»از اهميت واليبال در ايران آگاهم. مي دانم ايران از سال۲۰۱۴ تاكنون 
پيشرفت زيادي داش��ته و ايراني ها واليبال را دوس��ت دارند. مي توانم به 
خوبي اين موضوع را احساس كنم. اميدوارم در ايران باهم كار خوبي انجام 
دهيم. براي همكاري با فدراس��يون و بازيكنان بسيار هيجان زده هستم. 
با شما صادق هستم، مي دانم همه هواداران اينجا واقعاً واليبال را دوست 
دارند، براي آنها عملكرد تيم، اينكه چه كسي مربي است و چه بازيكناني 
حضور دارند، مهم است اما من واقعاً روي كار متمركز هستم. همگي يك 
هدف بزرگ داريم و واقعاً بايد روي آن تمركز كنيم و آن هدف هم راهيابي 
به المپيك پاريس است و تابستان امس��ال به آن نياز داريم. نمي توانيم 
اين فرصت را از دست بدهيم و بايد متمركز پيش برويم، چون در صورت 
كسب اين نتيجه مردم با ما خوشحال خواهند شد و اميدوارم چنين باشد. 
خيلي خوشحالم اينجا هس��تم و اميدوارم تابستان خوبي را بسازيم و در 
پاريس۲۰۲۴ حضور داشته باشيم. اين هدف ماس��ت و از حمايت شما 

متشكرم كه در اين چالش طولاني با تيم ملي همراه هستيد.«
      

نايب رئيس فدراسيون واليبال به عنوان سرپرست گروه و مدير تيم ملي 
بزرگسالان انتخاب شد. در آستانه اعزام تيم ملي به ليگ ملت ها، وحيد 
مرادي دو مسئوليت مهم ديگر را نيز بر عهده گرفت. او در گفت وگو با 
تس��نيم در اين خصوص گفت: »رئيس فدراس��يون از من خواست در 
مقطع حساس كنوني به دليل شرايط خاص،  مديريت تيم را به عهده 
بگيرم.« مرادي در تشريح علت غيبت موسوي و غفور در تيم ملي، اين 
دو بازيكن را غيرتمند و دوست داشتني خواند: »با موسوي چند جلسه 
صحبت كردم. او بازيكن غيرتمند و اثرگذاري اس��ت كه رابطه خوبي 
با فدراس��يون دارد. احترام زيادي براي او و همچني��ن امير غفور قائل 
هستيم. موسوي به من اعلام كرد در اين مقطع به دليل دوري از خانواده 
و مصدوميت شديد و كهنه پا، نياز به درمان و استراحت دارد و نمي تواند 
در كنار تيم ملي باشد. برخوردها بسيار دوستانه بود و ما هيچ گلايه اي از 
او نداريم. امير غفور، هم بازيكني دوست داشتني و باشخصيت است. او 
عنوان كرد كه دو سال پيش از تيم ملي خداحافظي كرده است و زيبنده 
نيست دوباره به تيم ملي برگردد. غفور براي تيم، آرزوي موفقيت كرد و 

به هيچ عنوان، مشكلي وجود ندارد.«

فريدون حسن

نگراني تمام نشدني يك واگذاري
سرخابي ها ديروز واگذار شدند، اينكه ماجرا تمام شده است يا نه را گذر 
زمان مشخص مي كند، بايد منتظر بمانيم و ببينيم چه رخ خواهد داد، 
ولي آنچه امروز مش��خص است اينكه پرس��پوليس و استقلال واگذار 
ش��ده اند. اينكه مالكيت دو تيم جدا ش��د، يك بحث است، اما مسئله 
مهم تر مالكيت معنوي اين دو تيم است كه در تمام اين سال ها كه بحث 
واگذاري مطرح بوده هيچ گاه جدي گرفته نش��ده است. پرسپوليس و 
استقلال به عنوان دو تيم پرهوادار فوتبال ايران در تمام طول تاريخ خود 

ادعاي مردمي بودن را داشته اند اما حالا ماجرا كاملًا متفاوت است. 
پرسپوليس حالا تيمي بانكي با شش صاحب اس��ت كه مردم كمترين 
سهم را از آن دارند، درست مثل تمام تقابل هاي مردم با سيستم بانكي 
كشور كه هميشه عامه مردم در آن ضرر كرده و بانك هاي بنگاهدار از آن 
سود هاي كلان برده اند. استقلال هم كه مالكيتش به جايي فرسنگ ها 
دورتر از پايتخت سپرده شده اس��ت؛ جايي كه بنا به قولي مردم ديارش 
مشكلات زيرس��اختي عجيب و غريب را در استان شان تحمل مي كنند 
اما حالا بايد هزينه هاي يكي از پرخرج ترين و بدهكار ترين باشگاه هاي 
فوتبال را تأمين كنند. حالا س��ؤال اصلي اين اس��ت، آيا سرخابي هاي 
پايتخت همچنان مي توانند در دل هواداران شان جا داشته باشند. آيا اين 
پرسپوليس »بانكي« همان پرسپوليس مردمي خواهد بود؟ يا استقلالي 
كه قرار است از بندر ماهش��هر تأمين ش��ود، مي تواند همچنان در دل 
هواداران آبي تهران جا داشته باشد؟ در اينكه خصوصي سازي بايد انجام 
مي شد، هيچ شكي نيست، اما به ما اجازه دهيد با توجه به تمام سوابقي 

كه از خصوصي سازي به ياد داريم، چندان خوشبين نباشيم. 
هنوز مهر واگذاري خشك نشده، شنيدن برخي ادعاها و در خواست ها 
قابل تأمل اس��ت، مانند ادعايي كه پيمان حدادي، عضو هيئت مديره 
پرس��پوليس در خصوص بازپرداخت وام ۲/۵ميليون دلاري سرخ ها از 
بانك شهر داشته؛ وامي كه البته استقلال هم آن را دريافت كرده است 
يا انتقادهاي سفت و سختي كه نس��بت به واگذاري استقلال صورت 
مي گيرد. از اينها كه بگذريم، بايد به تركيب هيئت مديره پرسپوليس 
براي فصل بعد اشاره كنيم )بانك شهر سه عضو و بانك هاي تجارت و ملت 
نيز هر كدام يك عضو در هيئت مديره پنج نفره پيش روي سرخپوشان 
خواهند داشت( كه هيچ نش��اني از فوتبال در آن نيست! و بعيد به نظر 

مي رسد استقلال هم وضعيتي بهتر از پرسپوليس داشته باشد. 
اس��تقلال و پرس��پوليس دي��روز در ميان خنده ها، ش��ادي و س��رور 
كت وشلوارپوش هاي ورزش واگذار شدند، هاشمي وزير ورزش هم ديروز 
را روز تاريخي ورزش ايران ناميد، اما از همين حالا بايد نگران بود. سابقه 
اين را نشان مي دهد كه ما از اين خنده ها و بريز وبپاش ها خاطره چندان 
خوبي به ياد نداريم. س��رخابي ها واگذار ش��دند و ما اميدواريم مجبور 

نباشيم روزي بنويسيم »خداحافظ پرسپوليس و بدرود استقلال«.

اتفاق دقیقه9 بازي سه ش�نبه شب آرسنال و چلسي 
را بگذاريد كنار اتفاق دقیقه 21بازي ال كلاس�یكو تا 
متوجه شويد حتي با وجود VAR هم نمي توان امید 
داشت اشتباهات داوري در فوتبال به حداقل برسد. 
بعد از ناديده گرفته ش�دن گل سالم بارسا مقابل رئال 
مادريد، حالا خطاي واضح و شديد جكسون، بازيكن 
چلسي روي تاكه هیرو تومیاس�و، بازيكن آرسنال با 
وجود مشورت با كمك داوران ويدئويي ناديده گرفته 

شد تا جكسون حتي كارت زرد هم نگیرد.

!  VAR حتي با وجود
قاب

جام حذفي تنها فرصت سپاهان و تراكتور 

رويارويي پرسپوليس با گربه سياه آلومينيومی
»حذف ژاپن« شگفتي جام ملت ها نیست!

صعود به جام جهاني با 6 گل
مرحله يك هش��تم نهايي رقابت ه��اي جام حذفي كش��ور عصر ام��روز )س��اعت ۱7:۴۵( با مصاف 
مس رفسنجان- پيكان آغاز مي شود و پرونده آن روز جمعه با برگزاري شش ديدار و مشخص شدن 

هشت تيم برتر جام بسته مي شود. 
 بعد از ح��ذف اس��تقلال از س��وی مس رفس��نجان در مرحله يك ش��انزدهم، ح��الا هم��ه نگاه ها به

پرسپوليس- سپاهان و تراكتور است. پرسپوليس مدعي كسب عنوان قهرماني ليگ كه اين روزها بيخ 
گوش استقلال)رده دوم جدول( قرار دارد، خوب مي داند موفقيت در جام حذفي و بالابردن جام قهرماني 
در اين رقابت ها تا چه اندازه مي تواند باعث بالارفتن انگيزه و روحيه تيمي برای رسيدن به جام قهرماني 
در رقابت هاي ليگ باشد، اما پرسپوليس كه با عبور از نفت و گاز گچساران به يك هشتم نهايي راه يافته، 
بايد در اين مرحله )ساعت۱8:۱۵روز جمعه(به مصاف آلومينيوم اراك برود؛ تيمي كه طي چند سال 
اخير به گربه سياه سرخپوشان تبديل شده اس��ت و اواخر بهمن سال گذشته و در نخستين ديدار دور 
برگشت رقابت هاي ليگ برتر نيز موفق به شكست پرسپوليس شد. با وجود اين اما دو باخت، دو مساوي 
و يك برد عملكرد آلومينيوم اراك در پنج بازي اخير بوده است، ولی بايد ديد اوسمار مي تواند با استفاده 
از اوضاع آشفته آلومينيوم، انتقام آخرين شكست سرخپوش��ان را از اين تيم اراكي بگيرد و به واسطه 
همين موفقيت جواز حضور در يك چهارم نهايي جام حذفي را كسب كند يا به سرنوشت استقلال دچار 

خواهد شد و تنها بايد به كسب عنوان قهرماني در ليگ دل خوش كند. 
ام��ا تنها ب��ازي حس��اس روز جمعه دي��دار پرس��پوليس ب��ا آلومينيوم نيس��ت و مص��اف فردای 
سپاهان)س��اعت۱۹:3۰( با اس��تقلال آبي پ��وش ملاثاني هم ب��ازي مهمي اس��ت، هرچند حريف 
زردپوشان اصفهاني روي كاغذ هيچ شانسي مقابل تيم پرمهره و گران قيمت سپاهان ندارد، اما كيست 
كه نداند تيم هاي بي نام و نشان چطور در جريان رقابت هاي حذفي تيم هاي مدعي را يقه كرده و آنها 
را از گردونه رقابت ها كنار زده اند، اما با فاصله اي كه سپاهان در ليگ از جمع مدعيان قهرماني گرفته، 
رقابت هاي حذفي كشور تنها فرصت براي جبران اين ناكامي است، خصوصاً كه سپاهان براي قهرماني 
بسته شده است، اما با فاصله هشت امتيازي كه از صدر جدول دارد، شايد تنها اميدش براي كسب جام 
در اين فصل، رقابت  هاي حذفي باشد. درست مثل تراكتور كه باوجود هزينه هاي هنگفتي كه كرد، 
نتوانست نتيجه اي كه بايد را كسب كند، اما به شرط آنكه بار ديگر پشت سد ذوب آهن نماند؛ تيمي 

كه همين چند روز پيش تراكتور را در تبريز بد زمينگير كرد. 
در ديگربازي هاي عصر فردا، فجر سپاس��ي ساعت۱8 از گل گهر س��يرجان پذيرايي مي كند، سايپا 
۱8:3۰در انزلي به ميهماني ملوان مي رود، هوادار ساعت۱8:۱۵ با مس سونگون ديدار مي كند و مس 

كرمان هم ساعت۱7:۴۵ ميزبان چادرملو اردكان است. 

غلبه بر قرقيزستان، ايران را به نيمه نهايي جام ملت هاي فوتسال آسيا رساند و بليت جام جهاني 
ازبكستان نيز براي مان رزرو شد. تيم ملي فوتسال كش��ورمان ديروز در بانكوك آره نا چهارمين 
ديدار خود را در جام ملت ها برگزار كرد و با پيروزي پرگل ۶ بر يك برابر شگفتي ساز رقابت ها، به 
جمع چهار تيم برتر قاره كهن پيوست. شاگردان وحيد شمسايي مي دانستند رويارويي با قرقيزها 
آسان نيست، اين تيم ژاپن را شكست داد و يكي از عوامل حذف سامورايي ها از جام بود، اما زور 
اين تيم نيز به ايران نرسيد. سفيدپوشان در بازي ديروز فرصت زيادي به قرقيزستان ندادند و با 
زدن شش گل مسيرشان را به نيمه نهايي هموار ساختند. علي اصغر حسن زاده، مهدي كريمي )دو 
گل(، سعيد احمدعباسي، سالار آقاپور و بهروز عظيمي گلزنان ما در جدال با قرقيزستان بودند. 

كاپيتان حسن زاده عنوان بهترين بازيكن ميدان را به خود اختصاص داد. 
وحيد شمسايي، سرمربي تيم ملي ضمن انتقاد از كفپوش نامناسب سالن به پيشرفت تيم هاي 
حاضر در رقابت ها اش��اره كرد: »به مردم و بازيكنانم تبريك مي  گويم. ما به اولين هدف مان كه 
صعود به جام جهاني بود دست پيدا كرديم. ما و ويتنام تنها تيم هايي بوديم كه در اين زمين بازي 
نكرديم و بعد از پيگيري بسيار موفق ش��ديم يك جلسه تمرين در اين سالن داشته باشيم. توپ 
و كفش بازيكن روي اين زمين گير مي كند و نيمه اول طول كش��يد تا بازيكنان ما با اين شرايط 
عادت كنند. اي��ن كف پوش با كف پوش اس��تاديوم ايندور خيلي متفاوت اس��ت. در نيمه اول با 
توجه به ش��رايط هدف مان كنترل بازي بود و در نيمه دوم از بازيكنان خواستم كار را تمام كنند 
و خوشحالم كه به بهترين نحو ممكن مأموريت ش��ان را انجام دادند. برخلاف برخي از دوستان 
معتقدم حذف ژاپن شگفتي مسابقات نيس��ت. چيزي كه من را تحت تأثير قرار داد، رشد خيلي 
خوب همه تيم ها به ويژه افغانستان و تاجيكستان بود. به عنوان بازيكن و مربي در آسيا كار كرده ام 
و مي بينم هر سال تيم ها دارند پيشرفت خوبي از خودشان نشان مي دهند و سطح تيم ها دارد به 

هم نزديك مي شود.«
علي اصغر حس��ن زاده، كاپيتان تيم ملي نيز قهرماني را هدف اصلي عنوان ك��رد: »در اين بازي 
سعي كرديم دستورات تاكتيكي سرمربي و كادر فني را به دقت در زمين پياده كنيم و خوشحالم 
با يك نتيجه خوب همراه بود. براي هدف هاي بزرگ تري اينجا هس��تيم، خدا را شكر صعود به 
جام جهاني قطعي ش��د.« با صعود به نيمه نهايي جام ملت ها جواز حضور اي��ران در جام جهاني 
صادر شد. ايران در ۱۶دوره متوالي به نيمه نهايي رسيده و در ميان چهار تيم برتر اين دوره تنها 
تيم كشورمان است كه تجربه قهرماني دارد. تيم ملي عصر فردا )۱7:3۰( به مصاف برنده ديدار 

ازبكستان- ويتنام مي رود. 

اشرف رامين    فوتسال شميم  رضوان     جام حذفي

ب�اورش كار آس�اني نیس�ت. مارگزي�ده از 
ريسمان سیاه  و سفید مي ترس�د، به همین 
دلیل هم اس�ت كه طي يكي دو روز گذشته، 
اين س�ؤال كه آيا به راستي پرونده واگذاري 
س�رخابي هاي پايتخت به بخ�ش خصوصي 
بس�ته ش�د يا اين هم يك بازي تازه اس�ت، 
ذهن بسیاري را به خود مشغول كرده است! 
اما لابه لاي تم�ام اين ترديد ها، س�اختمان 
وزارت امور اقتص�ادي و دارايي صبح ديروز 
میزبان آيی�ن واگذاري مالكیت اس�تقلال و 
پرس�پولیس بود؛ مراس�مي  كه مي تواند به 
معناي پايان اين داس�تان دور و دراز باشد؛ 
رؤيايي كه شايد كمتر كسي به محقق شدنش 
امید داش�ت، اما با پاياني خوش همراه شد. 
ميزبان، خاندوزي، وزير اقتصاد بود و ميهمانان 
نفراتي چون وزير ورزش،  مسئول صدور مجوز 
حرفه اي، نايب رئيس اول فدراس��يون فوتبال، 
 مديران عامل باشگاه هاي استقلال و پرسپوليس، 
برخي اعضاي هيئت مديره سرخابي هاي پايتخت 
و همچنين نمايندگاني از كنسرسيوم هاي بانكي 
و پتروش��يمي خليج فارس و شركت هاي تابعه؛ 
جلسه اي كه بعد از واگذاري سهام سرخابي ها، 
مهرتأييدي بود بر خصوصي شدن دو تيم مطرح 
پايتخ��ت و پاي��ان دوران حكمفرمايي وزارت 

ورزش بر اين دو باشگاه. 
      

كيومرث هاشمي بي ش��ك خوشحال ترين فرد 
حاضر در اين جلسه بود؛ وزيري كه در نيمه هاي 
راه دولت و به دليل وضعيت جسماني نامناسب 

س��جادي جايگزين او ش��د و در ان��دك زماني 
كوتاه بع��د از حض��ورش در وزارت ورزش بود 
كه واگذاري س��رخابي هاي پايتخت، پروژه اي 
كه اس��تارتش از دهه هاي قبل زده شده بود، به 
سرانجام رسيد. شايد به همين دليل هم بود كه 
تأكيد داش��ت امروز، بهترين روز تاريخ ورزش 
است: »3۵سال است در ورزش هستم و اعتقاد 
دارم امروز بهترين روز تاريخ ورزش اس��ت. اگر 
تأكيدات رئيس جمهور نبود، ش��ايد امروز اين 
اتفاق نمي افتاد. خيلي از دوستان فكر مي كردند 
واگذاري، شدني نيست، ولي خوشحالم كه اين 
اتفاق رخ داد. به بهترين ش��كل ممكن مسئله 
مالكيت و مديريت دو باش��گاه حل شد چراكه 
دولت سيزدهم، دولت خاتمه پروژه هاي ناتمام 
است. ۵درصد باقي مانده س��هام دو  باشگاه نيز 
به پيشكس��وتان آنها واگذار مي ش��ود تا وزارت 
كاملًا از تيمداري دور باشد، هر چند كار نظارت 

همچنان ادامه دارد.«
اما آنچه تا حد زيادي خيال همه را بابت وضعيت 
اين دو باشگاه راحت كرد، صحبت هاي مصطفي 
زارعي، رئيس دپارتم��ان صدور مجوز حرفه اي 
فدراسيون فوتبال بود: »امروز مشخص شد عزم 
جدي براي واگذاري وجود داش��ته است، چون 
هر دو واگذار شدند و AFC هم شرايط مالكيت 
جديد س��رخابي ها را تأييد كرده است و ديگر 
مشكلي از اين بابت براي دو باشگاه پرسپوليس 

و استقلال رخ نخواهد داد.«
      

س��ازمان  سرپرس��ت  بازي��ان،  ابراهي��م 

خصوصي س��ازي نيز واگذاري س��رخابي هاي 
پايتخت را نقطه عطف فوتب��ال ايران خواند كه 
مي تواند در جهت شكوفايي بيشتر ورزش فوتبال 

و فعاليت هاي اين دو باشگاه قرار بگيرد. 
بعد از عرضه س��هام اي��ن دو باش��گاه و تأييد 
واگذاري س��رخابي هاي پايتخت، همه نگاه ها 
به مال��كان جديد اس��ت كه چ��ه زماني قصد 
ايجاد تغييرات در س��رتاپاي اين اس��تقلال و 
پرس��پوليس را دارند، خصوصاً كه اس��بقيان، 
معاون قهرمان��ي ورزش و جوان��ان هم تأكيد 
دارد انتخ��اب مديرعامل در اختي��ار صاحبان 
جديد سرخابي هاست،  هرچند قرار شده است 
درويش تا پايان سال ليگ به عنوان مديرعامل، 
به كار خود در باشگاه پرسپوليس ادامه دهد، اما 
در پايان ليگ، او بايد اين باش��گاه را ترك كند 
چراكه سيدمحمدمهدي احمدي، مديرعامل 
بانك شهر صراحتاً مي گويد مديريت پرسپوليس 
به شهرداري مي رسد. طبق توافق كنسرسيوم 
بانكي، با توجه به اينكه شهرداري تهران متولي 
امور فرهنگي پايتخت است و ظرفيت هاي قابل 
اتكايي دارد، مديريت باش��گاه پرس��پوليس از 
طريق مديريت پيمان در سال اول به شهرداري 
تهران واگذار مي ش��ود. همچنين قرار شد سه 
سيد در اختيار بانك شهر قرار گيرد و مديرعامل 

از سوی بانك شهر تعيين شود.
صحبت هاي مديرعامل بانك شهر نشان از اتمام 
كار درويش در پايان فصل جاري دارد، با وجود 
اين اما به نظر مي رس��د مديرعامل پرسپوليس 
چنين تصوري ندارد كه از كارهايش براي آينده 

مي گويد: »هميش��ه مي ش��نيديم ك��ه واگذار 
مي كنند اما يك كار غيرممكن انجام شد و يكي 
از كارهاي بزرگي كه بعد از انقلاب صورت گرفت، 
همين بود. در اداره باش��گاه تس��ريع به وجود 
خواهد آمد. دغدغه مدير نبايد اين باشد كه پول 
بدهي را از كجا بده��م و اين همه پرونده بدهي 
را چه كار كنم. بايد به فكر ارتقا باش��يم و براي 
خوشحالي هواداران و اينكه بتوانيم با قهرماني 

در آسيا آنها را شاد كنيم، تلاش كنيم.«
هرچند صحبت هاي خطير،  مديرعامل استقلال 
هم به گونه اي است كه گويي او هم به جدايي از 
جمع آبي پوشان فكر نمي كند: »بعد از ۲۰سال، 
يك آرزو و امر محال ب��ا حمايت رئيس جمهور، 
معاون اول، وزراي ورزش و اقتصاد و س��ازمان 
خصوصي سازي محقق شد. اين بعد از قهرماني 
در آس��يا، بزرگ ترين اتفاقي اس��ت كه بعد از 
انقلاب اسلامي براي باشگاه  استقلال افتاده است 
و اميدواريم قهرماني سوم در آسيا را با حمايت 

هلدينگ خليج فارس رقم بزنيم.«
      

بدون شك آنچه باعث دلگرمي هواداران دو تيم 
در پي واگذاري مالكيت س��رخابي ها مي شود، 
وعده وزير اقتصاد است: »يادمان است در موضوع 
انتقال استقلال و پرسپوليس به دولت چه گفتند. 
بعضاً عنوان مي شد از اين حرف ها گوش مان پر 
اس��ت، اما با همت و همدلي اي��ن اتفاق رخ داد 
و حالا اميدواريم براي رس��يدن پرسپوليس و 
استقلال به درآمد پايدار، حق پخش تلويزيوني 

اين دو باشگاه را هم به سرانجام برسانيم.«

»وزارت اقتصاد« ميزبان جشن واگذاري سرخابي هاي پايتخت

تحقق رؤياي باورنكردني!

نيك رايت

اسكاي اسپورتس

دنيا  حيدري
      گزارش  يك


